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ÚVODNÍ SLOVO 
Vážení spoluobčané, milí přátelé, 
ukončili jsme astronomické léto a vstoupili do třetí dekády letošního roku, do                       

období barevného podzimu, mlhavých rán a dnů krásného babího léta. Děti zdárně                       
zahájily školní rok a chvilku pobyly ve školních lavicích, než byly tentokrát i první                           
stupně škol uzavřeny. Vím, že čísla pozitivních jsou stále vyšší, ale uzavření škol                         
našeho typu s 16 žáky bylo dle mého názoru zbytečné. Snad budou všechna tato                           
opatření účinná a budeme se konečně moci vrátit ke všem našim aktivitám a                         
normálnímu životu. Nejenom mě je moc líto, že se v letošním roce s Vámi již bohužel                               
nebudeme moci setkat ani na srazu seniorů, vánočním rozsvícení stromů, vánočních                     
trzích nebo kavárně. Všichni jsme se těšili na přípravu, nácvik a samotné programy,                         
které jsme si i pro letošní rok připravili, ale v současné době musíme dodržovat                           
nařízení tak, aby se celá situace v naší zemi zlepšila a co nejdříve se vrátila do                               
běžných kolejí. A já věřím, že i tuto neobvyklou situaci zase společně a úspěšně                           
zvládneme. 

Vážení přátele, ze srdce Vám v této těžké době přeji především pevné zdraví,                         
hodně dobré nálady a alespoň trochu pohodové podzimní dny.   

Pavlína Nováková, starostka 

Skála v ranním slunci.   
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OHLÉDNUTÍ ZA KULTURNÍM ŽIVOTEM 
 

První školní den 
V mezidobí malého rozvolnění vydaných nařízení, po dlouhých školních                 

prázdninách přivítali 1. září školáky a školčátka ve svých učebnách klauni Petr a                         
Lucka. Venku bylo hodně uplakané a deštivé počastí, ale klauni formou divadelní                       
scénky naplněnou veselou náladou a písničkou u dětí vykouzlili úsměv na tváři.                       
Každého žáčka osobně uvítali a předali mu dárečky a balónek s počátečním                       
písmenkem svého jména. Do první třídy letos usedli tři prvňáčci - Nikolas, Adam a                           
Matyáš. Krásný uvítací program klauni zakončili písničkou a tancem, do kterého se                       
všichni žáci zapojili. I když těm nejstarším dětské hrátky připadaly pro ně již trochu                           
nevhodné. Za krásný a pestrý program patří poděkování Lucii Slavětínské a Petru                       
Cvanigovi. 
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Rybářské závody 

V sobotu 12. září. za krásného slunného počasí se u horního rybníku v Cejli konaly                             
tradiční rybářské závody. Tentokrát pouze pro členy rybářského spolku a zájemce z                       
Cejle. Ze 17-ti registrovaných soutěžících vidělo úlovek 6 rybářů. Krásné třetí místo                       
obsadil František Zlatuška s celkovými 135 cm, na druhém místě se umístil se 192 cm                             
ostřílený Jaroslav Šimek, kterému se zároveň podařilo chytit největší úlovek dne a to                         
60 cm amura. První zlatá příčka patřila Petru Šimkovi, který zasekl háček hned v                           
prvních minutách po nahození a s celkovými 258 cm zvítězil. Ze zbylých šťastlivců                         
nachytali Petr Prokop 131 cm, Kačka 41 cm a Luďa 22 cm. Závod byl zakončen                             
příjemným posezením s ochutnávkou rybích dobrot od Lubana a úžasným západem                     
slunce nad hladinou našeho rybníka. Tak zase za rok Petrův zdar a poděkování všem                           
organizátorům. 
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Wellness odpoledne v ZŠ a MŠ 

Zatím co se tatínkové snažili o nejlepší úlovek u rybníka, maminky se sešly na                           
školní zahradě a užívaly si wellness odpoledne. Pro holky i kluky bylo připraveno                         
atraktivní stanoviště s malováním na obličej, výrobou větrníků, tvořením                 
nepečených zdravých laskominek nebo sportovní koutek. Maminky se mohly nechat                   
profesionálně nalíčit, učesat nebo si vybrat módní kousek z nabízené italské módy. K                         
zakoupení byly také výrobky s podzimní dekorací. Slunné odpoledne plné                   
zajímavého vyžití, lahodné kávy a odreagování si všichni krásně užili. Děkujeme                     
pedagogickému sboru, paní Míle Vyskočilové a paní Petře Kohoutové za přípravu                     
tohoto krásného odpoledne. 
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PODĚKOVÁNÍ 

Vážení přátelé, 

poslední doba nám opět přináší dny plné nejistoty, strachu a nedobrých zpráv.                       
Jsme ochuzeni o mnoho radostí, které jsme byli zvyklí společně prožívat v čase bez                           
COVIDU 19. V době, kdy ještě nebyla opatření tak přísná, jsme se sešli na brigádě při                               
úklidu klestu po těžbě dřeva. Za pomoci třiceti dvou dobrovolníků jsme vyklidili 1,5                         
ha plochy. Když jsem viděla tu spoušť, která zůstala po harvestoru, nevěřila jsem, že                           
to můžeme za jedno dopoledne vyčistit.  

Když jsem viděla pracovní nasazení nás všech, bylo mi jasné, že vydáme téměř                         
stejnou sílu jako ten harvestor a náš úkol bude splněn. A tak se také  stalo. 
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Nevím jak ostatní, ale druhý den jsem měla namožené celé tělo, které asi není                           
zvyklé na takovou fyzickou zátěž. Každopádně moje duše prožívala blaho a klid, že                         
máme vše připravené na výstavbu oplocenky a vysázení šesti tisíc ks nových dubů.                         
Představa, že zase bude kousek obnoveného lesa a naše děti budou moci chodit na                           
dubáky je jistě nejen pro mě velice uspokojující. 
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Tato akce mi udělala velkou radost. Především to, že se sešlo tolik našich občanů,                           
kteří nám pomohli bez nároku na odměnu a opravdu za sebou zanechali veliký kus                           
práce. Pro starostku je to velice dobrý pocit, za který mnohokrát děkuji a také                           
obrovské dík posílám zástupcům Mysliveckého sdružení Skalka panu Janu                 
Ohnsorgovi, Michalu Štroufovi, Ondřeji Marešovi, Josefu Plátovi, Janu Suchému s                   
dcerou, členům SDH Cejle Lucii Slavětínské, Monice Feke, Radce Klvaňové, Danielu                     
Batrlovi, Ondřeji Blažkovi, Stanislavu a Adamovi Novákovým, Antonínu Sekničkovi.                 
Rodičům dětí Plamínku SDH Cejle – manželům Haně a Aleši Orgoňovým, Editě a                         
Radkovi Mariánusovým, Haně a Janovi Smrčkovým, Pavle a Pavlovi Klimešovým,                   
Zuzaně Majerové a Josefu Vejvodovi, paní Janě Večeřové, panu Janovi Valovi, za                       
Sportovní šachový klub Cejle panu Vlastimilovi Karbanovi a našim občanům Marii                     
Fatrdlové, Pavle a Anně Karbanovým, Vítovi Jilichovi. 

Vaše starostka 
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ČINNOST SPOLKŮ 

TJ Cejle 
Zdravím všechny fanoušky a příznivce cejleckého fotbalu! 

Bohužel se stalo to, čeho jsme se tak obávali - opět nás přerušila pandemie                             
Covidu 19 :-( 

Jediný náš tým, který soutěž dohrál, byl tým mladší přípravky. Svůj poslední turnaj                           
odehrál na domácí půdě, celý turnaj odehrál bez jediné prohry a tím si zajistil                           
vítězství celého podzimu! Mladší přípravce se hodně dařilo a předváděla pod                     
taktovkou Radka Steinbacha skvělé výkony. Tomu nasvědčuje i 9 vítězství ve 12                       
zápasech, celé "mužstvo" se neskutečně zvedlo! 

Mladším žákům k dohrání podzimní části už chyběl jenom jeden zápas, ale                         
bohužel ho letos už určitě nedohrají. Do nové soutěže, která se hraje na větším hřišti                             
s pravidly velkého fotbalu, nastoupili s velkým nasazením a snažili se do každého                         
zápasu dát maximum. Bohužel se nám podařilo vyhrát jen jeden zápas, který nám                         
alespoň zajistil, že nejsme v soutěži poslední. Věřím, že na jaře se nám začne dařit,                             
bodů uděláme o něco více a dotáhneme se alespoň do středu tabulky. 

I nadále pracujeme na náborech nových hračů a to ročníků 2008 - 2014. Doufám,                             
že se nám naše skoro třicetičlenná základna podaří rozšířit. Myslím, že máme                       
skvělou partu, jak dětí, tak rodičů a že nám vše skvěle funguje. Snad nám vše vydrží i                                 
nadále. 

Bohužel i rozjetý A - tým musel přerušit své výborné výkony, ke kterým velkou                           
měrou přispěl příchod trenéra Standy Muzikanta. Tento trenér uplatnil své                   
dlouholeté zkušenosti v tréninkových jednotkách, které se odrazily ve zlepšených                   
výkonech, dokonce opět stmelil celou kabinu. Navíc se aktivně zapojuje do péče o                         
náš pažit, za což mu patří velké díky! Áčko nyní okupuje pátou příčku v tabulce                             
okresního přeboru. Do konce podzimní části mu chybí dohrát už jen tři zápasy plus                           
předehrávka s Třeští. 

Dalším týmem je naše Cejle B... I přes to, že se nějaký zápas nepovedl, herně jsme                                 
se zlepšili, což jsme předvedli i v posledních třech odehraných kolech. Béčku už                         
chyběly jen tři zápasy do konce podzimní části. Stejně jako ostatní týmy ho zastavila                           
vládní restrikce. B tým se zatím pohybuje v tabulce IV. třídy na desátém místě                           
tabulky a věřím, že se posuneme ještě výš. 

Současná situace, která kolem nás panuje, je pro nás všechny hodně těžká. Už po                             
první vlně bylo hodně složité dát opět vše dohromady. Většina hráčů si zvykla                         
během karantény na úplně jiný režim. Najednou tu nebyl žádný trénink, o víkendu                         
volno, žádný fotbal, více času s rodinou, plno práce kolem domu a pro někoho                           
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spoustu času na jiné činnosti. Myslím, že i na tomto hodně týmů vyhořelo a přišlo                             
tak o dost hráčů. Nám se tohle naštěstí nestalo a vrátili jsme se zpět k fotbalu                               
všichni. Věřím tomu, že se to podaří i po druhé vlně. 

V této chvíli je zdraví všech nejdůležitější! Snad toho neřáda společně brzy                       
porazíme a životy nás všech se vrátí zpět do těch správných kolejí. 

Pevně věřím, že to dokážeme a bude zase dobře!!! 

 
Za TJ Cejle Honza Zlatuška 

 

SDH Cejle 
Tak nás zase zavřeli a tentokrát si k tomu převzali ze zahraničí i vznešený výraz                             

„LOCKDOWN“ a opět to bylo z neschopnosti naší nevolené vlády rádoby                     
„odborníků“. 

Neumím si představit, co to je pracovat z domu, přitom vzdělávat svoje potomky,                         
nedej Bože je učit psát nebo počítat učivo první třídy. Mezi tím uvařit oběd a přitom                               
si zachovat ještě zdravý rozum. Prostě mě štve, že vláda zase hází všechnu                         
zodpovědnost na obyčejné občany stejně jako na jaře a na veškerou přípravu                       
krizového plánu, kterou měla udělat přes léto se vykašlala a pan premiér si jel užívat                             
dovolené k moři. 

Tak jako na všechny občany dopadají chaotická rozhodnutí, tak to postihlo i chod                         
našeho kroužku, který od září navštěvuje 11 členů přípravky ve věku od 3 do 5 let, 20                                 
mladších žáků od 6 do 10 let, 4 starší žáci ve věku od 11 do 15 let a 2 dorostenci. V                                         
dětském kolektivu máme 21 dívek a 16 chlapců. 

Na začátku září jsme se s dětmi zúčastnili závodů nejsilnějšího hasiče, takzvané                       
TFA v Dolní Cerekvi. Bohužel z důvodů nemoci se mohli účastnit jen 3 mladí hasiči z                               
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našeho sboru. Závody byly určeny pro děti od 10 do 15 let. Závodníci museli                           
proběhnout trať s překážkami se závažím na zádech, která simulovala dýchací                     
přístroj. Na trati měli za úkol roztáhnout proudnice, překonat bariéru, udeřit 30x                       
palicí v hammerboxu, proběhnout 2x tunelem, odtáhnout těžkou figurínu, postavit                   
žebřík, smotat a uklidit dvě hadice a nasadit proudnici na hydrantový nástavec.                       
Špatně se mi to říká, ale 2x jsme skončili těsně pod stupni vítězů. Karolína Serbusová                             
obsadila mezi dívkami 4. místo. V chlapecké kategorii skončil Tomáš Křepela na 9.                         
místě a Aleš Večeřa se umístil jako 10. Tým „Cejláci“ skončil na 4. místě. Musíme                             
naše závodníky pochválit za jejich odhodlání a plné nasazení. 

Další závody se konaly u nás v Cejli, kde se běžel Závod hasičské všestrannosti na                             
okresní úrovni. Na těchto závodech jsme skončili na 9. místě. Závod se skládal z                           
dvoukilometrového okruhu s šesti stanovišti. Na prvním stanovišti byla střelba ze                     
vzduchovky, na druhém stanovišti museli závodníci poznávat topografické značky a                   
srovnat mapu podle buzoly. Třetí stanoviště prověřovalo znalost požární techniky,                   
čtvrté mělo odhalit znalosti základní první pomoci a na dalším závodníci ukázali,                       
jaké mají svaly, protože museli přeručkovat po laně. Na posledním stanovišti před                       
cílem musel každý člen z pětičlenné hlídky uvázat vylosovaný uzel. Tento závod byl                         
jenom jednou částí z celoročních činností malých hasičů a pokračovat budeme na                       
jaře, kde určitě ještě naše pořadí vylepšíme. 

V říjnu se také uskutečnila brigáda pro naši obec na úklid lesa, které se zúčastnilo                             
společně se členy SDH i v hojném počtu dost rodičů našich malých hasičů, kterým                           
bychom tímto chtěli strašně moc poděkovat. My se budeme těšit na setkání se                         
všemi mladými hasiči po koronavirové pandemii a doufáme, že to bude co nejdříve. 
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Za plamínky Cejle Adam Novák   

 

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

Blahopřejeme k životnímu jubileu 

Říjen 

   Skalová Milada Cejle 62  90 let 
Trávníková Eva  Cejle 118 70 let 
Bříza Jiří  Cejle e.č. 25  65 let 
 

Prosinec 

Mareš František Cejle 40  90 let 
Nevoralová Marie  Cejle 7  75 let 
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POZVÁNKA NA KULTURNÍ AKCE 

Vážení spoluobčané, 

poprvé za existenci našeho zpravodaje zůstane tato kolonka bez jediné pozvánky.                     
Je nám to moc líto, ale z důvodu vydaných nařízení i z důvodu ochrany zdraví nás                               
všech, se žádné společenské akce konat nebudou. Pokud budeme všichni striktně                     
dodržovat opatření, tak aby se nás co nejméně nakazilo, budeme se těšit, že se třeba                             
ve zdraví a bez roušek potkáme na Novoročním ohňostroji.  

 Setkání seniorů 
Milé seniorky, vážení senioři, 

bohužel ani s Vámi se letos nemůžeme potkat v kulturním zařízení na tradičním                         
setkání a musíme oželet příjemné posezení s Vámi, ale abyste věděli, že na Vás                           
myslíme, dovolte nám alespoň touto cestou popřát především pevné zdravíčko,                   
radost ze života, hodně optimismu a spokojenosti v rodinném kruhu. Jako malou                       
náplast za to, že se nemůžete setkat v kruhu přátel, při trošce lahodného moku,                           
tance a zábavy, Vám posíláme malý dáreček a věříme, že Vám udělá alespoň malou                           
radost.   

 

Kurz bižuterie 
Po skončení vládních opatření si vás dovoluji pozvat od 14:00 do 16:00 hodin do                           

kulturního zařízení na kurz bižuterie. Termín konání bude upřesněn v měsíčních                     
zpravodajích obce. 

Společně si vyrobíme metodou ketlování krásnou bižuterní sadu z českých perel:                     
dlouhý náhrdelník a naušnice. Kurz je vhodný i pro začátečníky, kteří nikdy bižuterii                         
nevyráběli, vše Vás ráda naučím, pomohu, poradím a každý z Vás domů odejde s                           
krásnou sadou šperků. Na výběr bude z různých barev/velikostí i tvarů, takže každý                         
si vybere dle své vkusu, abyste mohli Váš výtvor i hrdě nosit ven :). Tento kurz však                                 
není vhodný pro děti, protože se pracuje se speciálním nářadím, což je pro děti ještě                             
docela složité. 

Cena kurzu je 400 Kč a v ceně jsou zahrnuty                   
veškeré komponenty, perly a řetízky na           
výrobu jedné sady náušnice + náhrdelník a             
zapůjčení veškerého potřebného nářadí. S         
sebou tedy nemusíte brát vůbec nic, pouze             
dobrou náladu. 

Těší se na vás Hanka Orgoňová 
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ODDÍLNÁ KANALIZACE A ČOV V OBCI CEJLE 

Jak jsme Vás již informovali v minulém vydání našeho zpravodaje, naše obec získala                         
dotaci na vybudování oddílné kanalizace a ČOV. V současné době intenzivně řešíme                       
získání finančních prostředků, tak abychom byli schopni zajistit dofinancování                 
našeho podílu, který činí 30 mil. Kč. Současná doba nám bohužel ani trochu                         
nenahrává na získání úvěru oproti minulým letům, kdy získání úvěru pro                     
municipality bylo naprosto bezproblémové. Obec má vydané stavební povolení na                   
výstavbu ČOV a realizaci hlavních kanalizačních stok na veřejně přístupných                   
pozemcích a podružných kanalizačních stok pro napojení nemovitostí, které budou                   
ukončeny u hranic soukromých pozemků.  

Pro napojení jednotlivých nemovitostí je pak nutné vypracovat projekty a vyřídit                     
územní souhlas pro každou z přípojek domů. Toto vypracování a vyřízení je                       
povinností majitele nemovitosti. Vzhledem ke složitosti některých přípojek,               
administrativnímu procesu, který může být pro někoho náročný a také pro                     
urychlení samotné výstavby tuto povinnost za občany převezme Obec Cejle. Všem                     
tak vypomůžeme se zahájením alespoň částečné modernizace obydlí a ušetříme                   
mnoho stresových chvil spojených s výstavbou kanalizace v obci. 

Projekty domovních přípojek bude zpracovávat společnost AQUA PROCON, s.r.o.,                 
Brno na základě uzavřené smlouvy v ceně 3 751 Kč včetně DPH za jednu přípojku.                             
Obec občanům pokryje veškeré náklady spojené s vyhotovením projektové                 
dokumentace a vyřízením povolení na výstavbu domovní přípojky (cena projektu +                     
správní poplatky). Měli jsme v plánu pro Vás na přelomu října a listopadu uspořádat                           
informační schůzku s projektanty, ale bohužel dosavadní situace nám to nedovoluje.                     
Vzhledem k tomu, že musí být přesně stanoveno napojení přípojek do kanalizačních                       
stok, je potřeba u všech občanů provést průzkum a navrhnout umístění těchto                       
přípojek.  

Průzkum budou zajišťovat zaměstnanci firmy AQUA PROCON – Ing. Jiří Pustina,                     
Ing. Milan Jokl, Ing. Lucie Tanistrová a Ing. Tomáš Žiaček. Pro vypracování projektu                         
od Vás budou projektanti potřebovat znát místo vyústění splaškových vod (WC,                     
koupelna, kuchyně atd.) z domu a hloubku vyústění splaškových vod (dno trubky) z                         
domu. Tyto přípojky budou sloužit pouze pro splaškovou vodu, proto je nutné v                         
maximální míře oddělit vodu, která Vám teče ze střech, zpevněných dvorů atd.  

Do schránky Vám bude vhozen informační leták s uvedeným datem a časem, kdy                         
projektanti navštíví Vaší nemovitost. V případě, že se Vám tento termín nebude                       
hodit, můžete se domluvit na jiném čase na uvedených kontaktech. Pro vyřízení                       
územního rozhodnutí je nutné, abyste projektantům podepsali plnou moc, kterou                   
taktéž obdržíte s informačním letáčkem. Samotnou výstavbu domovní přípojky                 
kanalizace si bude muset již zrealizovat každý z vlastníků nemovitostí na své                       
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náklady. Povinnost napojení rodinných domů na splaškovou kanalizaci vyplývá ze                   
zákona o vodách č. 254/2001 Sb. a je nutné, aby se v co nejkratším horizontu                             
přepojily všechny nemovitosti na nově vybudovanou splaškovou stoku. Zbudování                 
nové přípojky ale není pouze zátěží pro majitele. Naopak, mnozí si, někdy i po 40                             
letech, zkontrolují svoje potrubí, mnozí takto odstraní nelegální přípojky na stávající                     
kanalizaci a všichni pak se zbaví povinnosti prokazatelně legálně a pravidelně                     
odvážet kaly ze septiků a jímek. 

Tato stavba bude jak rozsahem, tak finančně pro obec i všechny naše občany                         
výjimečná a velice náročná. Budeme se snažit Vás co nejlépe informovat o aktuálním                         
průběhu stavebních prací a Vás prosíme o vstřícnost a trpělivost. V případě                       
jakýchkoliv dotazů se neváhejte na nás obrátit. Tímto náročným procesem úspěšně                     
prošlo už velké množství jiných obcí. Nevidíme proto důvod, proč by naše Cejle měla                           
být v něčem horší a neměla by zmodernizovat po půl století tuto infrastrukturu ve                           
svém vlastnictví. 

Veškeré informace o průběhu vlastní stavby budeme také zveřejňovat na                   
webových stránkách obce v samostatné sekci O obci > Aktuality > NOVÁ                       
KANALIZACE A ČOV. Ta bude přístupná i z titulní stránky. Odběratelé zpráv                       
zaregistrovaní právě na našich stránkách budou novinky dostávat automaticky                 
e-mailem podobně jako hlášení nebo aktuality. 

 

 
 

Vzpomínky na budování současné kanalizace   

16 



ODPADY V NAŠÍ OBCI

Vážení spoluobčané, 

vzhledem k tomu, že většina z Vás je velice uvědomělých a řádně a poctivě třídíte                             
veškerý odpad, můžeme i v příštím roce, právě díky Vám, cenu za komunální odpad                           
ponechat ve stejné výši 450 Kč za trvale hlášenou osobu a rok nebo za objekt určený                               
k rekreaci. Jsme velice rádi, že naši občané pochopili složitost této problematiky a                         
chovají se zodpovědně. Přesto ještě v  systému třídění musíme stále něco zlepšovat. 

- Při likvidaci jedlých olejů a tuků z Vaší kuchyně Vás prosíme, abyste do těchto                             
popelnic k tomu určených vhazovali pouze použité jedlé oleje a tuky z domácností                         
vždy v plastových uzavřených nádobách. V žádném případě nepoužívejte nádoby                   
skleněné a hlavně tuk nevlévejte přímo do popelnic. Představte si sami sebe, jak                         
likvidujete takto nevhodně uložený odpad z těchto kontejnerů. S jistotou Vám mohu                       
říci, že by málokdo z nás měl na tuto likvidaci žaludek. Buďme rádi, že nemusíme                             
olej vlévat do svých odpadů a následně je nákladně a pracně čistit a chovejme se jako                               
zodpovědní lidé. 

- Sběrné místo vysloužilých elektrospotřebičů slouží výhradně a pouze pro                   
odkládání vysloužilých elektrospotřebičů, tak jak je uvedeno na informační ceduli.                   
Majitel těchto odložených dveří buď neumí číst, což je v dnešní době velice smutné                           
a nebo je přesvědčen, že jeho nepotřebné dveře patří do skupiny vysloužilých                       
elektrospotřebičů. Navíc se neobtěžoval ani odstranit jmenovku obyvatelů bytu. 
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- Plastový nábytek, nadměrné množství polystyrenu a další plastové produkty                   
větších rozměrů odvážejte na sběrný dvůr. Pokud se plastový nábytek nevejde do                       
kontejneru, neuložím ho automaticky vedle, ale odvezu ho na sběrný dvůr. 

- Živnostníci neukládají vzniklé odpady ze svých podnikatelských živností do                   
kontejnerů na tříděné odpady sloužící pouze pro občany naší obce. I pro případné                         
soukromé kutily zároveň platí, že kombinované obaly, jako jsou pytle od stavebních                       
hmot s polyethylenovou vložkou nepatří do papíru, ale do komunálního odpadu.                     
Bohužel i toto ještě někteří v Cejli neví. 

  

- Pokud chceme řádně vytříděný odpad odložit do kontejnerů, ale ty již jsou                       
plné, nesteleme své odpadky do hnízd pod nádoby. Odpad si doma ponecháme do                         
doby dalšího vývozu. Zapomínají na to jak obyvatelé Cejle, tak i chataři a neslušní                           
návštěvníci Hutí. 
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ZŠ a MŠ 

Konec srpna a začátek září v Základní a mateřské škole v Cejli byl v první etapě                               
změn, které školu postihly, nejenom v oblasti personální, ale také co se týče úprav a                             
úklidu okolí školy, samotných prostor, tedy tříd, kabinetů, chodeb, skladů, sklepních                     
prostor a mnohého dalšího. 

V druhé, té nejdůležitější části, byl začátek školního roku plný očekávání ze strany                         
dětí a jejich rodičů. Očekávání a obavy, zda bude škola se školkou v provozu, zda                             
budou učit noví učitelé, byly zcela na místě. 

Nejdůležitějším cílem, bylo „připravit a nachystat“ školu dětem tak, jak se patří.                       
Zajistit každé třídě učitele, uspořádání školního roku, také samozřejmě vzdělávací                   
pomůcky, materiály, učebnice, mít zorganizované čisté třídy a mnoho dalšího, co                     
bylo zapotřebí. 

Poté přišel nejdůležitější den pro všechny, tedy 1. září, které bylo pro každého z                           
nás úžasné. Vždy bývalo zvykem, že starší spolužáci a kamarádi připravili uvítací                       
program prňáčkům a školčátkům. Letos na děti byli nachystáni klauni, pan učitel                       
Petr Cvaniga a paní školnice Lucie Slavětínská, kteří byli tak ochotní a okamžitě                         
souhlasili s mou prosbou, zda by dětem v roli klaunů nezpestřili první školní den v                             
ZŠ i MŠ. A zpestřili! Děti, rodiče a my všichni ostatní jsme si jej užili a je pro nás                                     
dodnes nezapomenutelný. 

Od 2. září vypukla výuka v ZŠ a předškolní vzdělávání v MŠ naplno. Děti se učí                               
velmi rády, učitelé jim připravují výuku každého předmětu poutavě a zajímavě. V MŠ                         
je každý den plný tvoření, zpěvu, pohybu ve třídě i venku a smíchu. 

Několikáté, ale takto publikované poděkování patří všem dětem a jejich rodičům,                     
kteří vydrželi, věřili, že škola pro děti v Cejli zůstane a bude fungovat, pomáhali, ale                             
především paní starostce Pavlíně Novákové a Mgr. Zdeňce Sochorové. 

  

Bc. Gabriela Nováková, ředitelka školy 
   

19 



VOLBY DO ZASTUPITELSTEV KRAJŮ 

Ve dnech 2. a 3. října se konaly volby do zastupitelstev krajů. 

Výsledky v celém Kraji Vysočina 

Výsledky v obci Cejle 
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V naší obci přišlo k volbám 44,16 %. Pro porovnání s minulými volbami do                           
zastupitelstev krajů je vidět, že si lidé uvědomují důležitost jejich hlasu. Mnoho z nás                           
má dojem, že se ho politika netýká a že ji nerozumí a absolutně ho nezajímá. Měli                               
bychom si ale uvědomit, že pokud se nám něco nelíbí, tak nadáváním doma v                           
obýváku to nezměníme. Ať chceme nebo ne, vždy budou mít všechna politická                       
rozhodnutí vliv na život každého z nás. I krajské volby jsou pro nás velice důležité.                             
Záleží na tom, s kým budete v budoucnu řešit konkrétní problém našeho                       
každodenního života, ať už je to zajištění dopravní obslužnosti, kvalitního                   
zdravotnictví nebo školství. Kdo bude přidělovat dotace v různých oblastech a                     
určovat směr rozvoje regionu a v návaznosti i rozvoje jednotlivých obcí. 

  Volit je právo nás všech, ale zároveň máme i právo nevolit. Je to čistě naše 
rozhodnutí a náš postoj. V případě, že se rozhodneme nejít k volbám,  pak bychom 
neměli poukazovat na nesmyslně vydané zákony a tiše vše respektovat a přijímat. V 
případě, že se v roce 2027 nebudou konat předčasné volby, bude to jediný rok bez 
voleb. Jaké volby nás čekají? 

Rok 2021 – Volby do Poslanecké sněmovny 
Rok 2022 – Volby do obecních zastupitelstev; Volby do Senátu (1/3 Senátu) 
Rok 2023 – Volba prezidenta ČR 

   Rok 2024 – Volby do Senátu (1/3 Senátu); Volby do Evropského parlamentu; Volby   
                        do krajských zastupitelstev 

Rok 2025 – Volby do Poslanecké sněmovny 
Rok 2026 – Volby do obecních zastupitelstev; Volby do Senátu (1/3 Senátu) 
Rok 2027 – Nekonají se žádné volby. 

   https://www.seznamzpravy.cz/clanek/kdy-budou-volby-76043 
www.volby.cz 
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KNIHA 

„Ten, kdo čte, žije s každou další knihou život navíc. Kdo nečte, má jen ten svůj.“ — 
Oscar Wilde dramatik, prozaik a básník 1854 - 1900 

 

„Každá kniha má duši – duši toho, kdo ji psal, a duši těch, kdo ji četli a snili s ní.“ — 
Carlos Ruiz Zafón španělský spisovatel 1964 

 

Čtení knih 
Čtení knih se zdá být na ústupu. Lidé čtou krátké zprávy na internetu, na knihy                             

není čas. Vědci a lékaři však zjistili, že čtení knih má řadu pozitivních dopadů na                             
mozek. Knihy podporují kreativitu, kritické myšlení, zvyšují empatii a nabízí řadu                     
dalších důvodů k tomu, abyste si sedli a užili si sílu slov. Pokračujte ve čtení kvůli                               
těmto 5 výhodám: 

1) Čtení knih přináší více prožitků 

Čtení knih zvyšuje aktivitu té části mozku, nazývané centrální mozková brázda,                     
která je odpovědná za naše motorické schopnosti. Pokud tedy čtete pasáž, kde jde                         
hlavní postava po cestě, aktivita neuronů v této části mozku způsobí, že se cítíte,                           
jako byste sama šla. Podle jiné teorie o fungování mozku se čtením vžijete do osudu                             
knižní postavy. Máte pak pocit, jako byste vše v knize prožívala s ní. Vnímáte to jako                               
svoji vlastní zkušenost, něco, co jste zažila, i když vlastně jen skrz knihu. 

2) Díky čtení knih jste empatičtější 

Čtenáři literární fikce mají lepší schopnost vcítit se do emocí a myšlenek jiných                         
než ti, kteří čtou pouze literaturu faktu. Jinými slovy, díky čtení se stanete                         
empatičtější a bude pro vás daleko snazší nahlížet na různé situace z více                         
perspektiv, přitom si jen budete číst o svém oblíbeném hrdinovi. 

3) Knihy vám poskytují mentální stimulaci 

Pravidelná mentální stimulace mozku může pomoci zpomalit Alzheimerovu               
chorobu a demenci, pomáhá i proti depresi. Je to stejné, jako s fyzickým cvičením;                           
čím víc se hýbete, v tím lepší formě jste. Váš mozek zkrátka také potřebuje cvičení,                             
aby zůstal zdravý a bdělý. Čtení (spolu se skládáním puzzle, křížovkami nebo                       
sudoku) udržuje váš mozek aktivní a v kondici. Čtením si rozšiřujete slovní zásobu a                           
dozvídáte se nové věci, aktivuje také vaši představivost. 

4) Díky pravidelnému čtení knih jste méně ve stresu 

Když jste zvyklí si pravidelně číst, je pro váš mozek jednodušší relaxovat a nakrátko                           
vás přenést do místa dění v knize. Dobrá kniha vám umožní odplavit stres a vžít se                               
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do děje, přiměje vás soustředit se pouze na slova, která čtete. Pokud hledáte snadný                           
způsob, jak si odpočinout a zmírnit napětí, udělejte si na čtení knih více času. Skvěle                             
funguje i před spaním, kdy vám zklidní mysl a vyčistí hlavu, bude se vám tak                             
mnohem lépe usínat. 

5) Čtení knih pomůže zlepšit vaši paměť 

Když čtete knihu, jedná se o tzv. hluboké čtení, do kterého se plně ponoříte.                           
Aktivujete při něm více mozkových funkcí najednou. Snažíte se o porozumění textu.                       
Soustředíte se na jednotlivá slova i na plynulost textu. Pokoušíte si přečtené                       
vizualizovat či jej jinak smyslově zpracovat. Čtení burcuje mozek do akce, udržuje                       
pozornost a umožňuje vaší mysli pracovat s událostmi, které se vámi odehrávají před                         
očima. To vše významně přispívá ke zlepšení vaší paměti a zvyšuje to také vaše IQ. 

Máme před sebou dlouhé večery, takže si vyberte dobrou knížku, večer si k ní                           
sedněte, uvařte si dobrý čaj nebo si dejte sklenku vína a užívejte si všech výhod,                             
které vám přinese. Je to prudce návykové. 

  

Proč je důležité číst dětem 
Číst dětem pohádky nebo různé jiné dětské knížky, příběhy či leporela je                       

bezpochyby velice prospěšné a i když to většina z nás dospělých ví, ne vždy je k                               
tomu čas a prostor. Čtení knížek našim ratolestem často nahradí sledování televize                       
nebo jednoduše si nenajdeme čas, protože je potřeba ještě uklidit, vyprat, navařit                       
večeři a připravit se do práce na následující den. 

Tak, jak jsou např. různé kostky a stavebnice důležité pro rozvoj motorických                       
dovedností, tak i čtení knížek napomáhá k rozvoji zejména verbálních schopností,                     
ale i dalších (sociálních dovedností, empatie, vcítění se do druhých, koordinace                     
oko-ruka aj.) Proto by si knížky a čtení měly najít místo v našem výběru toho, jak                               
užitečně a plnohodnotně trávit čas se svým potomkem. 

Čtení dítěti napomáhá posilovat vzájemný vztah a pouto. K tomu není                     
nevyhnutelně potřebné, aby dítě umělo číst, a tedy, čím dřív začneme, tím lépe. Je                           
to ideální doba na to, aby třeba tatínek, který s dítětem tráví relativně méně času                             
než maminka, mohl přidat „ruku k dílu“ a založit hezkou tradici „čtení na dobrou                           
noc“. Stačí krátká pohádka, příběh, několik básniček z dětské knížky – a dítě se bude                             
těšit na další den, kdy už přijde tatínek nebo maminka, aby mu mohl/a opět číst. 

Pro předškolní dítě je čtení knížek mimořádně důležité pro rozvoj učení se vůbec.                         
Podle výzkumů děti, kterým je čteno ještě v období předškolního věku, lépe                       
prospívají po nástupu do školní docházky – a to nejen v učení se jazyku, slovní                             
zásobě, tvoření vět, ale dosahují lepších výsledků i třeba v matematice a jiných                         
„techničtějších“ předmětech, protože se jim lépe rozvíjí logické myšlení. 
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Tím, že dítě slyší a naslouchá rodiči, který mu čte, tak slyší a učí se spisovnému                               
jazyku, správné výslovnosti, artikulaci. Posloucháním čtení a mluvy rodiče při čtení                     
dítě pozoruje a naslouchá čtenému textu, posiluje si postupně tuto dovednost,                     
projíždí si text spolu s rodičem, i když ještě číst nedovede, zjistí, že to, co                             
máma/táta čte, je v knížce rozděleno na slova a věty, učí se rozlišovat mezi těmito                             
slovy, tvořit jednoduché větné struktury. 

Čtení dítěti samozřejmě rozvíjí komunikační dovednosti. Dítě se učí posloucháním                   
četby od rodiče tvořit věty, rozšiřuje si slovní zásobu – a později tuto dovednost                           
bude přirozeně chtít vyzkoušet. V první třídě nebo ve školce je k tomu nejlepší                           
příležitost. Dítě bude lépe umět zacházet s jazykem a verbálním materiálem, nebude                       
tiše sedět v koutě a bát se projevit, bát se, že něco řekne špatně, špatně něco vysloví                                 
apod. Bude mít přirozenou sebedůvěru se projevit. 

Čtení rozvíjí koncentraci a disciplínu tím, že se učí věnovat pozornost tomu, když                         
mu rodič čte, zůstanou pozorné a v klidu – což je nesmírně důležité, aby tohle dítě                               
zvládlo zejména před nástupem do školy. Naučí se, že určitou dobu je potřeba                         
věnovat pozornost, rozvíjí si paměť a učí se pravidelnosti. To všechno mu pomůže                         
po nástupu do školní docházky. 

Nejdůležitější funkcí večerního rodinného čtení je posilování pouta mezi rodičem a                     
dítětem. 

  
Zdroje: 

www.celostnimedicina.cz 
www.psychologie.cz 

www.citaty.net/citaty-o-knihach/ 
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VZNIK SAMOSTATNÉHO ČESKOSLOVENSKA 

Dne 28. 10. 1918 došlo v Praze k vyhlášení československé samostatnosti. Řízení                       
veřejných záležitostí se ujal Národní výbor, jehož členy byli František Soukup, Vavro                       
Šrobár, Antonín Švehla a Alois Rašín. Na Moravě proběhlo vyhlášení Československé                     
republiky o den později. 

Již 30. 10. se v Turčianském Sv. Martině sešla Slovenská národní rada a v tzv.                             
Martinské deklaraci přijala prohlášení o připojení Slovenska do nově vznikajícího                   
státu. 

Československo vzniklo jako demokratický stát a tudíž muselo řešit národní                   
otázku. Kromě Čechů a Slováků zde žilo velké množství Němců, Maďarů, Poláků a                         
Ukrajinců. Předpokládalo se, že součástí státu se stanou i německé oblasti z Českých                         
zemí. Dne 29. 10. však vyhlásili někteří sudetoněmečtí poslanci vytvoření                   
samostatné provincie Deutschböhmen a o den později byla vytvořena na severu                     
Moravy a Slezska spolková země Sudetenland a další dvě německé pohraniční                     
území. Němci se snažili o převrat a o odpojení svých měst a 4. 3. 1919 jejich snaha                                 
tragicky vyvrcholila ve smrt 54 lidí. 

Připojení Slovenska do Československé republiky bylo komplikované, obzvláště               
díky zaostávání slovenského průmyslu. Bylo nutné spojit rozdílné ekonomické i                   
kulturní úrovně, a tak množství české inteligence přichází na Slovensko. V Bratislavě                       
je roku 1919 založena první slovenská univerzita, je vybudována síť školství a                       
obnovena Matice slovenská. 

Dalšími kroky československé vlády bylo vydání prozatímní Ústavy dne 13. 11. 1918,                       
která rozšiřovala Národní výbor na Národní shromáždění, jehož členové byli                   
jmenováni, nikoli voleni. Hned 14. 11. 1918 se konala první schůze, na níž byl T. G.                               
Masaryk zvolen prezidentem a na níž byla také jmenována vláda s předsedou Karlem                         
Kramářem. 
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Vážení spoluobčané, 

je na místě si připomenout tak významné výročí jako je vznik samostatného                       
Československa. Naše země patřila již na konci 19. století k nejmodernějším                     
národům Rakouska – Uherska a za celou dobu existence našeho národa jsme                       
dokázali mnoho úspěchů. Ukázali jsme, že v těch nejtěžších dobách se umíme                       
semknout a držet za jeden provaz. Asi málokoho z nás napadlo, že se ocitneme v                             
takto tíživé situaci jako jsme nyní. Víme, že naši představitelé vlády se nechovají tak,                           
jak bychom očekávali a vedou naši zemi na úplné dno. Prosíme, neberme si příklad z                             
našeho premiéra, jeho ministrů a pana Faltýnka, ale pojďme zase ukázat, že tuto                         
situaci zvládneme, protože jsme lidé, kteří svým rozumem a disciplínou zvládnou                     
mnohem víc a jako semknutý národ opět dokážeme postavit naši zemi na nohy,                         
vrátit se k běžnému životu a vrátit do našich srdcí hrdost na to, že jsme Češi.   

  Pavlína Nováková a Antonín Seknička 

„Neptejte se, co může udělat vaše země pro vás, ptejte se, co můžete udělat vy pro svou                                 
zemi“ 

John F. Kennedy 

https://www.dejepis.com/vznik-ceskoslovenska/ 
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JMÉNA 

CO VÍM O SVÉM JMÉNU? 
Rodné (křestní) jméno zpravidla pro dítě vybírají rodiče. V minulosti dítě často                       

dostávalo také jméno, které připadalo na den, kdy se narodilo. Slouží pro rozlišení                         
jednotlivých členů rodiny se společným příjmením. Jména ve své prapůvodní podobě                     
byla složena ze skutečných slov jazyka a vyjadřovala většinou vlastnosti nositele,                     
významný nositelův čin, nebo byla spojena s duchovními a náboženskými                   
přesvědčeními a tradicemi dané kultury. Postupným vývojem se z takřka                   
neomezených možností vytvořil soubor používaných jmen, který se postupem času                   
rozšiřoval nebo zužoval. Např. jméno Václav vzniklo ze staroslovenského jména                   
„Vetjeslav“. Takto složená jsou krom slovanských jmen také germánská jména např.                     
Gottfried/Bohumír – gott (bůh) a fridu(klid). V průběhu středověku, kdy se pro                       
celou Evropu stalo jednotícím kulturním prvkem křesťanství, se díky biblickým                   
postavám a kultu světců začala rozšiřovat jména i za hranice svého jazykově -                         
kulturního původu. Proto máme v naší zemi mnoho jmen, která nejsou slovanského                       
původu. I když v dnešní době je jméno jen jménem a nikdo z nás nepřemýšlí nad                               
významem, existuje mnoho informací o tom, co takové křestní jméno může o                       
člověku vypovídat. Tak schválně jestli se naši školáci ve svých charakteristikách                     
jmen najdou.  

 ADAM – hebrejský původ (biblické jméno) 

Jednička je typickým vůdcem, její schopnosti jsou výjimečné a umí se v každém                         
prostředí dostat do popředí. Vždy kolísá mezi dobrem a zlem - umí být dokonalým                           
člověkem, který má pevné mravní zásady, ale umí být i zločincem a tajným                         
donašečem. V duši jedničky se často bije dobro a zlo, těžko se na ni tedy lze 100%                                 
spolehnout. V lásce potřebuje vášnivého a smyslného partnera, který by jí pomohl                       
najít klid a vyrovnanost. Potřebuje lásku a upřímnost, ale nevyžaduje časté                     
projevování citů. Hodně dává, ale požaduje vždy rovnocenné jednání a přímý                     
rozhovor. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Kozoroha, Panny, Býka a Ryb. Vhodné barvy                         
jsou červená, oranžová a tmavé odstíny všech barev. 

ADÉLA – francouzský původ 

Toto jméno má osobní číslo pět a znamená Riziko. Má v sobě mnoho dobrých sil,                             
přitahuje k sobě dobro a příjemné zážitky. Nositel tohoto jména je v bezpečí a                           
nehrozí mu nic nepříjemné. Pouze pod vlivem jiných se stává, že se pětce nedaří a                             
nemá jasno ve svých plánech. Pokud se spoléhá výhradně na sebe a na svou intuici,                             
tak je pětka nezadržitelná a uspěje i v tom nejtěžším boji. Dokáže si snadno získat                             
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podporu druhých a má na své straně vždy nějakou tu zálohu pro případ náhlé změny                             
k horšímu. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Blížence, Vodnáře, Střelce, Panny a Ryb.                       
Vhodnou barvou je zelená, žlutá a oranžová. 

ALEXANDRA – řecký původ 

Osobním číslem tohoto jména je osm a znamená Peníze. Osmičky jsou předurčeny                       
k úspěchu a přitahují k sobě příležitosti na zbohatnutí. Často dosáhnou toho, co                         
potřebují pro svoji spokojenost. Jsou vyvolenými osudu, zřídkakdy jsou osamělé,                   
stále vědí, co mají udělat a jak postupovat. Kolem je vždy mnoho příživníků a                           
patolízalů, ale osmičky vždy včas rozpoznají, kdo to s nimi myslí upřímně a                         
lichotkám věnují jen málo pozornosti. Jsou panovačné, přímé, rychlé a velmi bystré. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Panny, Vodnáře, Střelce a Kozoroha. Vhodné                       
barvy jsou všechny odstíny modré a zelené. 

ALŽBĚTA – hebrejský původ 

Čtyřka znamená Sílu a Energii. Jde o výraznou osobnost, která k sobě dokáže                         
přitahovat ostatní. Je otevřená a upřímná, ale nerada říká lidem nepříjemná slova,                       
proto ji někdy lze přistihnout i při milosrdné lži. Snaží se za každou cenu dosáhnout                             
porozumění a pro blaho milované osoby je ochotna obětovat i sama sebe. Pokud                         
čtyřka potká svou životní lásku, dokáže s ní dosáhnout jakýkoliv cílů. Nápady čtyřky                         
jsou skvělé, a pokud máte její pomoc, pak není těžko najít cestu k úspěchu. Není                             
sobecká, ani pokrytecká, pro svou otevřenou povahu má i mnoho nepřátel.                     
Útočištěm před nimi je pro ni láska a rodinné zázemí. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Vah, Střelce, Ryb a Berana. Vhodnou barvou je                           
modrá, oranžová a všechny odstíny zelené. 

ANTONÍN – latinský původ 

Osobním číslem tohoto jména je šest a znamená Něžnost. Marně bychom v šestce                         
hledali oporu nebo silný charakter. Vždy bude jemná, milá, ale i ovladatelná a                         
zneužívaná ostatními. Vždy bude chtít dosáhnout příliš vysoký cíl, ale ne vždy se jí to                             
podaří. Zklamání, nedůvěra okolí v její schopnosti, její komplexy méněcennosti a                     
podceňování sebe sama se nadlouho podepíší pod její neúspěchy. Teprve až si šestka                         
sama uvědomí, že není a ani nemusí být stejná jako ostatní, pak dokáže využívat své                             
vlastní zdroje a sílu na to, aby dosáhla úspěchu - po svém a ne podle očekávání                               
jiných. 

Toto jméno je vhodné pro Blížence, Vodnáře nebo Štíry. Vhodnou barvou je hnědá. 
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BARBORA – řecký původ 

Trojka je dobrým přítelem, důvěrníkem i životním partnerem. Ví, o co v životě jde a                             
co je skutečně důležité. Má ráda jasno ve všech svých vztazích a nerada lže, protože                             
její paměť je děravá a nikdy si nic nepamatuje příliš dlouho. Je to výhoda, protože tím                               
zapomíná i na špatné a svým přátelům umí odpustit skoro všechny hříchy. Trojka je                           
nadaná a skvělá osobnost, má také sklony k umělecké činnosti a nikdy nekoná bez                           
přemýšlení. Její fantazie je dobře rozvinutá a dokáže naslouchat potřebám a                     
potřebám jiných. Nikdy není umíněná ani neústupná. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Raka, Panny a Kozoroha. Vhodnou barvou je                         
fialová, hnědá a všechny pastelové barvy. 

 JAN – řecký původ 

Přestože je sedmička skromná a jemná osoba, přeci jen v sobě ukrývá mnohá                         
překvapení. Když jí záleží na tom, aby se prosadila, nebo získala nějaké výhody,                         
dokáže se obratem z jemné a citlivé změnit na tvrdou osobnost. Sedmička bývá více                           
otevřená a přístupná, dokáže se tudíž více zajímat i o problémy ostatních. Všichni                         
kolem vidí v sedmičce v první řadě přítele a kamaráda, který jim pomůže ve všech                             
problémech a tak sedmička málokdy najde lásku. Když sedmička miluje, druhá                     
strana se většinou spoléhá na její přátelství. Sedmička je proto oblíbená především                       
pro svou schopnost naslouchat. Sedmička také zapomíná na zadní kolečka a nic si                         
nešetří na horší časy. Stává se tak, že je jednou na vrcholu a jednou zcela na dně.                                 
Pokud však má za sebou dobré rodinné zázemí, dokáže se přenést přes všechno a                           
vždy začít znovu. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Berana, Vodnáře, Střelce a Blížence. Vhodnou                       
barvou je žlutá a světlé odstíny všech barev. 

JAKUB – hebrejský původ 

Osobním číslem tohoto jména je devět - Génius. Devítka je člověk, který                       
podvědomě cítí a ví, kde hledat odpovědi na všechny otázky. Musí si ale zvolit - být                               
materialista a zbohatnout, nebo hledat duchovní pravdy a zříci se světské slávy.                       
Když si ujasní, co vlastně chce, pak se vše postupně stane přesně podle jeho přání.                             
Devítky jsou předurčeny k úspěchu, jen se musí rozhodnout a využít své vnitřní                         
zdroje - svoji intuici, podvědomí, rychlý odhad jiných a dar předvídat budoucnost.                       
Pak, když budou připraveny, do cesty se jim dostanou nabídky, možnosti a šance,                         
které jim stačí pouze využít a dosáhnou to, po čem zatoužily. V lásce je to s                               
devítkami dost kolísavé. Pokud se ale sblíží devítka dohromady s tou pravou osobou,                         
nic je nerozdělí a jejich láska přetrvá opravdu dlouhou dobu. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Štíra, Panny, Raka a Ryb. Vhodnou barvou je                           
oranžová, červená a hnědá. 
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KAROLÍNA – německý původ 

Osobním číslem tohoto jména je devět - Génius. Devítka je člověk, který                       
podvědomě cítí a ví, kde hledat odpovědi na všechny otázky. Musí si ale zvolit - být                               
materialista a zbohatnout, nebo hledat duchovní pravdy a zříci se světské slávy.                       
Když si ujasní, co vlastně chce, pak se vše postupně stane přesně podle jeho přání.                             
Devítky jsou předurčeny k úspěchu, jen se musí rozhodnout a využít své vnitřní                         
zdroje - svoji intuici, podvědomí, rychlý odhad jiných a dar předvídat budoucnost.                       
Pak, když budou připraveny, do cesty se jim dostanou nabídky, možnosti a šance,                         
které jim stačí pouze využít a dosáhnou to, po čem zatoužily. V lásce je to s                               
devítkami dost kolísavé. Pokud se ale sblíží devítka dohromady s tou pravou osobou,                         
nic je nerozdělí a jejich láska přetrvá opravdu dlouhou dobu. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Štíra, Panny, Raka a Ryb. Vhodnou barvou je                           
oranžová, červená a hnědá. 

MAGDALÉNA – původ hebrejský 

Čtyřka znamená Sílu a Energii. Jde o výraznou osobnost, která k sobě dokáže                         
přitahovat ostatní. Je otevřená a upřímná, ale nerada říká lidem nepříjemná slova,                       
proto ji někdy lze přistihnout i při milosrdné lži. Snaží se za každou cenu dosáhnout                             
porozumění a pro blaho milované osoby je ochotna obětovat i sama sebe. Pokud                         
čtyřka potká svou životní lásku, dokáže s ní dosáhnout jakýkoliv cílů. Nápady čtyřky                         
jsou skvělé, a pokud máte její pomoc, pak není těžko najít cestu k úspěchu. Není                             
sobecká, ani pokrytecká, pro svou otevřenou povahu má i mnoho nepřátel.                     
Útočištěm před nimi je pro ni láska a rodinné zázemí. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Vah, Střelce, Ryb a Berana. Vhodnou barvou je                           
modrá, oranžová a všechny odstíny zelené. 

MATYÁŠ – původ hebrejský 

Přestože je sedmička skromná a jemná osoba, přeci jen v sobě ukrývá mnohá                         
překvapení. Když jí záleží na tom, aby se prosadila, nebo získala nějaké výhody,                         
dokáže obratem z jemné a citlivé změnit na tvrdou osobnost. Sedmička bývá více                         
otevřená a přístupná, dokáže se tudíž více zajímat i o problémy ostatních. Všichni                         
kolem vidí v sedmičce v první řadě přítele a kamaráda, který jim pomůže ve všech                             
problémech a tak sedmička málokdy najde lásku. Když sedmička miluje, druhá                     
strana se většinou spoléhá na její přátelství. Sedmička je proto oblíbená především                       
pro svou schopnost naslouchat. Sedmička také zapomíná na zadní kolečka a nic si                         
nešetří na horší časy. Stává se tak, že je jednou na vrcholu a jednou zcela na dně.                                 
Pokud však má za sebou dobré rodinné zázemí, dokáže se přenést přes všechno a                           
vždy začít znovu. 
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Toto jméno je vhodné pro znamení Berana, Vodnáře, Střelce a Blížence. Vhodnou                       
barvou je žlutá a světlé odstíny všech barev. 

NIKOLAS – původ řecký 

Osobním číslem tohoto jména je devět - Génius. Devítka je člověk, který                       
podvědomě cítí a ví, kde hledat odpovědi na všechny otázky. Musí si ale zvolit - být                               
materialista a zbohatnout, nebo hledat duchovní pravdy a zříci se světské slávy.                       
Když si ujasní, co vlastně chce, pak se vše postupně stane přesně podle jeho přání.                             
Devítky jsou předurčeny k úspěchu, jen se musí rozhodnout a využít své vnitřní                         
zdroje - svoji intuici, podvědomí, rychlý odhad jiných a dar předvídat budoucnost.                       
Pak, když budou připraveny, do cesty se jim dostanou nabídky, možnosti a šance,                         
které jim stačí pouze využít a dosáhnou to, po čem zatoužily. V lásce je to s                               
devítkami dost kolísavé. Pokud se ale sblíží devítka dohromady s tou pravou osobou,                         
nic je nerozdělí a jejich láska přetrvá opravdu dlouhou dobu. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Štíra, Panny, Raka a Ryb. Vhodnou barvou je                           
oranžová, červená a hnědá. 

SOFIE – původ řecký 

Osobním číslem tohoto jména je devět - Génius. Devítka je člověk, který                       
podvědomě cítí a ví, kde hledat odpovědi na všechny otázky. Musí si ale zvolit - být                               
materialista a zbohatnout, nebo hledat duchovní pravdy a zříci se světské slávy.                       
Když si ujasní, co vlastně chce, pak se vše postupně stane přesně podle jeho přání.                             
Devítky jsou předurčeny k úspěchu, jen se musí rozhodnout a využít své vnitřní                         
zdroje - svoji intuici, podvědomí, rychlý odhad jiných a dar předvídat budoucnost.                       
Pak, když budou připraveny, do cesty se jim dostanou nabídky, možnosti a šance,                         
které jim stačí pouze využít a dosáhnou to, po čem zatoužily. V lásce je to s                               
devítkami dost kolísavé. Pokud se ale sblíží devítka dohromady s tou pravou osobou,                         
nic je nerozdělí a jejich láska přetrvá opravdu dlouhou dobu. 

Toto jméno je vhodné pro znamení Štíra, Panny, Raka a Ryb. Vhodnou barvou je                           
oranžová, červená a hnědá. 

TOMÁŠ – aramejský původ (biblické jméno) 

Toto jméno má osobní číslo pět a znamená Riziko. Má v sobě mnoho dobrých sil,                               
přitahuje k sobě dobro a příjemné zážitky. Nositel tohoto jména je v bezpečí a                           
nehrozí mu nic nepříjemné. Pouze pod vlivem jiných se stává, že se pětce nedaří a                             
nemá jasno ve svých plánech. Pokud se spoléhá výhradně na sebe a na svou intuici,                             
tak je pětka nezadržitelná a uspěje i v tom nejtěžším boji. Dokáže si snadno získat                             
podporu druhých a má na své straně vždy nějakou tu zálohu pro případ náhlé změny                             
k horšímu. 
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Toto jméno je vhodné pro znamení Blížence, Vodnáře, Střelce, Panny a Ryb.                       
Vhodnou barvou je zelená, žlutá a oranžová. 

VOJTĚCH – slovanský původ 

Osobním číslo dva znamená Dobro. Je vhodné zejména pro Býky, Kozorohy, Štíry a                         
Berany. Dvojky jsou vynikající lidé, ale dnešní uspěchaný svět je na ně příliš rychlý.                           
Jsou obdařeny výjimečnou inteligencí, kterou velmi účinně využívají, aniž by se                     
chtěly předvádět. Bývají oddané i přísné. Jsou laskavé, ale raz dva se jim změní                           
nálada. Chtějí, abyste se jim věnovali, ale nedávají to nijak najevo. Ve dvojce vyvolává                           
dobro snahu, upřednostňovat v každé situaci zájmy jiných před svými vlastními.                     
Vhodnými barvami jsou všechny pastelové odstíny barev. 

https://www.vestirna.com/jmena/krestni-jmena-v.php 

Naše Markéta. 
 

KALENDÁŘ OBCE
I v letošním roce jsme pro zájemce připravili praktický kalendář pro rok 2021 

obsahující fotografie z naší obce a okolí pořízené Antonínem Sekničkou. 

Kalendář tentokrát zdarma obdrží jako malý dárek všichni naši senioři nad 65 let a 
to jako náhradu za neuskutečněné tradiční setkání. 

Ostatní zájemci si kalendář mohou zakoupit na Obecním úřadě za 100,- Kč. 
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JSME TO CO JÍME 

Ledviny – obraz vztahů?... 
Vážení a milí čtenáři tentokrát si napíšeme něco o                 
ledvinách. V nadpisu jsem se zmínila o vztazích. Možná                 
někteří už slyšeli o psychosomatice… To je věda, která                 
se zabývá vztahem mysli a tělesného projevu daného               
problému, a právě ledviny jsou párovým orgánem a z                 
tohoto pohledu i ukazatelem našich vztahů s okolím. Ale                 
o tom třeba někdy jindy. Všichni víme, že ledviny jsou                   

dalším orgánem, který „čistí naši krev“, tedy spíš krevní plazmu, od odpadních látek                         
rozpustných ve vodě. Dalším úkolem je regulace krevního tlaku. Zabývat se ale                       
celým procesem by bylo velmi komplikované a pro nás i zbytečné. Ledviny regulují i                           
tvorbu červených krvinek díky erytropoetinu, který zde vzniká. Dále je zde                     
metabolizován vitamin D, díky němuž se vstřebávají fosfáty a vápník, a tak se stará o                             
naše kosti. Dalším úkolem je udržování acidobazické rovnováhy (rovnováha kyselosti                   
a zásaditosti), na které vlastně závisí naše zdraví a vlastně i život. Jak jsme se již                               
zmiňovali v minulosti, chorobám se daří v kyselém prostředí. Určitě všichni víme, že                         
ledviny filtrují krev, ale také zpětně vstřebávají látky, o které se tělo nemůže                         
připravit. Ať už je to glukóza jako zásoba energie, minerální soli a některé menší                           
bílkoviny. Ledviny denně „přečerpají“ 130-170 litrů krve, než vytvoří 0,5-2 litry moči.                       
Vylučují odpadní látky jako je močovina (urea) a kreatinin (je odpadem svalového                       
metabolismu). V případě zhoršené funkce ledvin se urea v těle hromadí a vede k tzv.                             
uremii – ledvinovému selhání. Projevy mohou být různé, od nevolnosti, zvracení,                     
přes svědění kůže, krvácivé projevy až k poruše vědomí. Ale v dnešní době i na tohle                               
má medicína lék a tím je dialýza a v případě splnění podmínek pak transplantace                           
ledviny, kde po zdárném ujmutí ledviny vede člověk téměř plnohodnotný život. V                       
případě onemocnění ledvin je důležité stravu hlídat kvůli obsahu minerálů. V                     
případě nadměrného příjmu soli (sodíku), je v těle voda zadržována, tím se zvyšuje                         
tlak, dochází k přetěžování srdce díky objemu tekutin a mohou vznikat otoky.                       
Dalším zásadním minerálem je draslík, který při nedostatečné funkci ledvin není                     
odbouráván, jeho hladina se zvyšuje a přímo ovlivňuje srdeční akci. Ledviny jsou                       
prostě velmi komplikovaný orgán s ještě komplikovanějším popisem jejich práce a                     
celých procesů, a to i přes to, že jsem se snažila je „zlidštit“ a zjednodušit (dle mého                                 
manžela stále nedostatečně ☹) Pojďme se tedy starat o své vztahy tak, abychom                         
neubližovali sami sobě :)  a projezme se ke zdraví :) !!! 

Zázvorový sirup (cca 500 ml) – nastrouháme do hrnce 200 g čerstvého omytého                         
zázvoru. Loupat nemusíte. Přidáme tence okrájenou kůru z jednoho bio citronu,                     
300g tmavého třtinového cukru demerara (má vysoký podíl melasy a tím i spoustu                         
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minerálů a stopových prvků) a 300 ml studené vody. Vše                   
promícháme a necháme přes noc macerovat. Ráno směs opět                 
promícháme a na mírném plameni přivedeme pomalu do               
mírného varu. Takto povaříme asi 5 minut, dokud se cukr úplně                     
nerozpustí. Pak přidáme šťávu ze 2 citronů a 1 pomeranče a                     
pokračujeme ve varu dalších 5-10 minut. Pak sirup naplníme do                   
lahví a uzavřeme. V lednici vydrží 3-6 měsíců. Použila bych                   
„svoji“ variantu, na hladinku nalít cca 0,5 cm proužek alkoholu a                     
kazit se nebude. Tedy dosud tu zkušenost mám. 

Mrkvové brownies – Nejprve si v míse smícháme suché                 
ingredience 180 g pohankové (používám celozrnnou           
špaldovou, takže už není koláč bezlepkový), 1 lžička prášku                 
do pečiva, 1 lžička skořice a 35 g kakaa. Do druhé misky                       
nastrouháme 180 g syrové mrkve a přidáme 90 ml tekutého                   
medu, 90 ml rozpuštěného kokosového oleje a 80 ml mléka                   

(je na Vás, zda bude rostlinné, či ne). Vše pak smícháme dohromady a dáme do                             
koláčové formy vymazané máslem a já si formu na tenhle recept vysypávám                       
kokosem). Recept je opravdu velmi málo sladký, tak ještě přidávám asi 2 lžíce cukru                           
třtinového nebo xylitolu (březový cukr). A vršek posypu čokoládovými pecičkami                   
tmavé a bílé čokolády. Nebo si jej prostě pocákejte čokoládou.  

  

Tipy pro Vás:   

-při nutnosti snížit příjem draslíku z brambor, vařte brambory tzv.                   
nadvakrát. Oloupané brambory zalijte vařící vodou a mírně osolte, vařte je asi 5                         
minut, pak vodu slijte a opět zalijte čistou vařící vodou a uvařte. 

  -snižte obsah soli a bílkovin ve stravě. Hlavně nekonzumací průmyslově                   
zpracovaných potravin. Doporučený příjem bílkovin je 1 g na 1 kg tělesné váhy a den.                             
Takže 70 kg člověk má mít 70 g bílkovin/ den 

   
Zdroje: Dietní sestra diety ve zdraví a nemoci (MUDr. David Frej) 

  Lidské tělo (nakl. Gemini) 
  Domácí nápoje s alkoholem i bez něj (Lindy Wilsmithová) 

  https://www.wikiskripta.eu/w/Ledviny 
   https://www.nassvet.eu/mrkvove-brownies/ 

  https://www.dama.cz/clanek/3-cisticky-tela-ledviny-jatra-slezina-jak-se-o-ne-statat 
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ZÁBAVNÝ KOUTEK PRO DĚTI 
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Zdroj: http://wwwpinterest.com 
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ZÁBAVNÝ KOUTEK PRO DOSPĚLÉ 

Zdroj: www.osmismerky.cz/ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V domě na obrázku žijí 2 matky, 2 
dcery, 1 babička a 1 vnučka. Kolik lidí 
žije celkem v domě? 

řešení: 
Toto tvrzení můžeme pronést, pokud má Maruška 11. narozeniny 31.12. a my toto tvrzení řekneme další den po jejích 11. 

narozeninách (1.1.). ……...V domě žijí 3 lidé. Babička je zároveň matka, matka je zároveň dcera a vnučka je zároveň i dcera. 

 
www.kryptograf.cz 
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INZERCE 
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UŽITEČNÉ KONTAKTY 
 

Obecní úřad: www.cejle.cz 

Pavlína Nováková (starostka): 737 952 830, 603 218 599, starostka@cejle.cz 

Antonín Seknička (místostarosta): 733 306 796,777 248 255,mistostarosta@cejle.cz 

Ing. Jana Kovářová (účetní): 603 218 585, ucetni@cejle.cz 

Úřední hodiny: Po, St: 7:00-12:00 a 14:00-17:00; Út, Čt a Pá: 7:00-12:00 

Miloslava Nováková (knihovnice): miluskanovacka@seznam.cz 

Otevírací doba: každé liché pondělí od 15:30 – 18 h 

Základní škola : 603 157 812, zs.cejle@seznam.cz, Bc. Gabriela Nováková 

Mateřská škola – 605 907 336, ms.cejle@seznam.cz 

Školní jídelna – 732 150 409, cejle.jidelna@seznam.cz 

Pošta Kostelec: 954 258 861 

po 13:00-18:00, út 08:00-12:00,13:00-14:00, st 13:00-18:00, čt 08:00-12:00, 13:00- 
14:00, pá 08:00-12:00, 13:00-14:00 

ICOM transport a.s.: Jihlava 567 300 568 

Prodejna Dana: 567 316 106 

Po-Pá 8:00 – 10:30; 15:00 – 17:00 So 8:00 – 11:00 
MVDr. Ludmila Vacková - veterinární ordinace: 604 809 363 
Havárie: plyn 1239, elektřina 800 22 55 77 
Vodovod: Pavel Klimeš 724 223 942 
Hasiči: 150 
Záchranná služba: 155 
Policie ČR: 158 
Jednotná linka tísňového volání: 112 – zejména pro cizince nemluvící česky 
Policista z Vaší ulice: pprap. Jiří Koukal – služebna Třešť 974 266 741, 567 

224 333 
   

39 



Sousedka od Kompostárny. 
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